

臺北醫學大學學生論文獎學金實施要點

92年11月20日獎學金審查小組會議新訂通過

95年03月22日研究發展會議修正通過

95年04月17日研究發展會議修正通過

102年03月13日研究發展會議修正通過

102年05月15日行政會議修正通過

103年01月15日行政會議修正通過

110年05月05日行政會議修正通過

113年08月01日行政會議修正通過

113年08月30日北醫校秘字第1130015093號令修正，全文8點

一、（目的）

本校為提昇學術研究水準，獎勵學生學術論文發表，特依「臺北醫學大學學生就學獎補助辦法」訂定「臺北醫學大學學生論文獎學金實施要點」（以下簡稱本要點）。

二、（申請資格）

凡本校在學學生以第一作者身分發表論文於SCI、SSCI、EI或A&HCI期刊，其指導教授或共同指導教授為通訊作者，且第一作者及通訊作者皆以本校名義發表該篇論文，得依本要點申請學生論文獎學金（以下簡稱本獎學金）。

三、（申請限制）

申請人應以當年發表之論文申請本獎學金，申請篇數以三篇為限，每篇論文僅得由一人提出申請。

申請人不得以同篇論文重複申請本獎學金及「臺北醫學大學暨附屬醫院學術研究獎獎勵指標及作業細則」所定之研究論文獎。

四、（獎勵金額）

申請本獎學金之論文，一篇僅有一位第一作者時，本獎學金之獎勵金額，以「臺北醫學大學暨附屬醫院學術研究獎獎勵指標及作業細則」所定之研究論文獎獎勵金額乘以0.5計算。

申請本獎學金之論文，一篇若有二位（含）以上之第一作者時，應依下列方式計算獎勵金額：

（一）第一作者皆為本校在校學生者，其獎勵金額之計算同前項規定。

(二) 第一作者中僅有一位本校在校學生者，其獎勵金額為依前項規定計算後，再除以第一作者人數所得之數額。

(三) 第一作者中有二位（含）以上本校在校學生，但非全數皆為本校在校學生者，其獎勵金額為依前項規定計算後，除以第一作者人數，再乘以本校在校學生人數所得之數額。

總獎勵金額如超過當年度預算，則每件獎勵金額按比例刪減。

五、（申請方式）

申請人應於研究發展處公告之申請期限內於本校學生論文獎申請系統進行申請。

六、（博士後研究人員）

博士後研究人員得準用本要點申請及領取本獎學金。

七、（審查程序）

申請案於本校學生論文獎申請系統進行初審後，提研究發展會議複審後，陳請校長核定。

八、（核決權限）

本要點經行政會議通過後公告施行；修正時亦同。

Taipei Medical University

Implementation Directions for the Student Research Paper Award

Promulgated in the Scholarship Review Committee Meeting on 11/20, 2003

Amended in the Research and Development Meeting on 3/22, 2006

Amended in the Research and Development Meeting on 4/17, 2006

Amended in the Research and Development Meeting on 3/13, 2013

Amended in the Administrative Meeting on 5/15, 2013

Amended in the Administrative Meeting on 1/15, 2014

Amended in the Administrative Meeting on 5/5, 2021

Amended in the Administrative Meeting on 8/1, 2024

Amendment to the eight articles of the TMU Implementation Directions for the Student Research Paper Award in accordance with TMU Confidential Code 1130015093 on 8/30, 2024.

Article 1 Objective

The Taipei Medical University Implementation Directions for Student Research Paper Award (hereafter the Directions) were established by Taipei Medical University (hereafter TMU) per the Regulations for TMU Student Scholarships and Subsidies with the aims of improving the quality of academic research in TMU and encouraging students to publish research papers.

Article 2 Eligibility for Application

Applications of the Student Research Paper Award are open to students of TMU who have published papers, in the name of TMU, as the first authors, with their advisors or co-advisors as the corresponding authors in the name of TMU. The papers must be published in journals listed under the Science Citation Index, Social Science Citation Index, Engineering Index, or Arts & Humanities Citation Index.

Article 3 Restriction to Application

Each applicant can apply for the award for no more than three research papers published in the year of application, with no more than one applicant applying for each paper.

Applicants may not repeat the application of the award and the Research Paper Award defined by the Reward Index and Work Details for TMU Academic Research Awards using the same research papers.

Article 4 Award Amount

The prize given by the Student Research Paper Award to a paper with only one first author is 50% that given by the Research Paper Award defined by the Reward Index and Work Details for TMU Academic Research Awards. If the paper has two or more first authors, then the prize shall be calculated as follows:

- (1) If all the first authors are students of TMU, the award shall be calculated as aforementioned.
- (2) If only one first author is a student of TMU, the award shall be calculated as aforementioned and divided by the number of first authors.
- (3) If two or more of the first authors are students of TMU, the award shall be calculated as aforementioned, divided by the number of first authors, and multiplied by the number of students in TMU.

If the sum of all prizes to be granted exceeds the budget of the current year, the prize granted to each paper shall be reduced proportionally.

Article 5 Application Method

Applicants shall apply for the award in the TMU Student Research Paper Award Application System within the application period specified by the Office of Research and Development.

Article 6 Postdoctoral Researchers

Postdoctoral researchers may apply for and receive the award in accordance with the Directions.

Article 7 Review Procedures

After an initial review through the Student Research Paper Award Application System, the submitted application shall receive a secondary review in the Research and Development Meeting. The final approval shall be granted by the University President.

Article 8 Decision Authority

The Directions and all amendments to the Directions were promulgated and carried into effect after being approved in an administrative meeting.